
借問站  友善服務真正讚

「借問一下，哪裡有好吃的？」、「借問一下，這裡的特產是什

麼?」。在旅行臺灣的旅途中有任何問題，來到借問站輕鬆的「借
問一下⋯⋯」，就會有讓人讚不絕口的驚喜！

為了以「歡喜相借問」的臺式熱情服務，協助自由行旅客解決疑

難雜症，交通部觀光署特別與全臺友善店家與服務單位合作設立

「借問站」，讓遊客輕鬆暢遊臺灣。

來到「借問站」的門口，您會看見黃底黑字的圓形「借問站」招

牌，借問站裡除了有地圖資訊看板與友善的旅遊諮詢服務外，並

設有WiFi熱點與QR code引導至雲端提供各項旅遊服務。

「借問站」讓您的旅遊過程融入了「在地」與「人情味」，就是

想為旅人創造一遊再遊、一「遊」未盡的感動體驗，可看見臺灣

之美，也感受熱情臺灣。請大家「免拍謝」，快去借問一下！。

 人生地不熟‧一問解千愁

Information Station–Truly Outstanding Friendly Service
“Excuse me, where can I find something tasty?” “Excuse me, what are 
the specialty products of this region?” If you have any question during 
your journey in Taiwan, come to the Information Station and you may be 
pleasantly surprised at their warm hospitality!

To help travelers with their journey, the Taiwan Tourism Bureau collaborates 
with various stores and service providers throughout Taiwan to establish the 
“Information Station”system that helps visitors in Taiwan.

You can spot an “Information Station” by its yellow, round“Information 
Station”sign with black letters. Other than maps and travel information, the 
station also has a Wi-Fi hotspot and QR codes that guide visitors to a variety 
of cloud-based travel services.

Travelers are able to experience “local characteristics” and “hospitality” 
by visiting any information station. The aim of establishing this information 
station system is to encourage visitors to come back so that they can 
continue to enjoy the beauty of Taiwan and the friendliness from the local 
people. Come on, don't be shy; everyone is invited to make inquiries at the 
“Information Station”!

24HR toll-free travel information hotline: 0800-011765

New Information Stations–Enjoy friendly experiences

24小時免付費旅遊諮詢服務熱線         0800-011765

24小時免付費旅遊諮詢服務熱線         0800-011765

借問站資訊 周邊地區旅遊諮詢服務

台灣好行  輕鬆出遊好方式

「台灣好行（景點接駁公車）」服務將旅客從景點附近的臺鐵、

高鐵等交通場站接送至主要觀光景點，是想自行規劃行程又不想

開車或跟團的旅客，節能減碳與輕鬆出遊的好方式。

Taiwan Tourist Shuttle – The Easy Way to Travel
The“Taiwan Tourist Shuttle”is a bus service designed exclusively to 
help travelers, both local and foreign, get around Taiwan with the utmost 
convenience and economy. From Taiwan Railways train stations and High 
Speed Rail stations, the shuttle buses take travelers to nearby tourist 
attractions, covering all of the island's main scenic destinations. The Taiwan 
Tourist Shuttle is the easiest and most convenient way to travel for people 
who are without their own transportation and are not with a tour group. It not 
only allows them to plan their itineraries flexibly, but also resonates with the 
new tourism trend of energy conservation and carbon reduction.

台灣好行 • 台灣觀巴 

台灣觀巴 深度體驗悠遊臺灣之美

「台灣觀巴」集合全臺灣各大景點，規劃多種精采套裝行程，悠

遊臺灣特色風光、體驗在地文化，發現臺灣無限魅力！「台灣觀

巴」可直接至飯店、機場及車站迎送旅客並提供全程交通、導覽

解說、旅遊保險及低成行人數等貼心服務，讓您輕鬆體驗低碳小

旅行。 

Taiwan Tour Bus–In depth Appreciation of Taiwan's 
Splendors
The Taiwan Tour Bus covers major tourist destinations in Taiwan with a 
variety of dazzling travel itineraries, allowing you to visit the beautiful island 
of Formosa with ease and discover her infinite appeal! The Taiwan Tour Bus 
offers convenient, comfortable and friendly guided tours to various top tourist 
destinations, with pick-up and drop-off at your hotel, airport, or rail stations. 
Other thoughtful services such as travel insurance allow you to enjoy your 
sightseeing journey effortlessly and comfortably.

莎力畝SaliMu我的家

　　坐落在苗栗縣泰安鄉的司馬限，是大湖溪最上游的泰

雅族部落，與群山比鄰、溪水環抱而有豐沛的天然景觀，

如司馬限瀑布、雪見遊憩區、楓樹林、盡尾山等，是近年

來興盛的世外桃源勝地。

　　司馬限部落中，有一棟山中老屋矗立在當地已有百年

的歷史，經過整修後蛻變成民宿，老闆更以泰雅族語Sali 
Mu命名，讀音同莎力畝，泰雅語意是「我的家」，讓每位
遠道而來的旅客，來到莎力畝都能有回到家的親切感，並

愜意地享受大自然奧妙與四季千變萬化。

SaliMu B&B
Maibagah, located in Tai’an Township, Miaoli County, is an Atayal 
tribe which settles on the upper reaches of Dahu River. Surrounded 
by numerous natural attractions, such as Simaxian Waterfall, Xuejian 
Visitor Center, Maple Forest, and Jinwei Mountain, this place has 
become one of the popular resorts in recent years. 

There is an old house that has stood in Maibagah for more than a 
century. It was turned into a B&B after renovation and named as 
Salimu, meaning ‘my home’ in Atayal. The owner of this B&B hopes 
to receive all the visitors with warm hospitality so they can feel 
comfortable to immerse in nature during their visit.

廣告 接受交通部觀光署 補助

桃竹苗i-center 旅遊服務體系

獅頭山遊客中心 新竹縣峨眉鄉七星村六寮60-8號 03-5809296

南庄遊客中心 苗栗縣南庄鄉東村大同路43號 037-824570

Taoyuan, Hsinchu, Miaoli i-center Travel Service Network

Lion's Head 
Mountain Visitor 
Center

No.60-8, Liuliao, Emei Township, 
Hsinchu County 03-5809296

Nanzhuang
Visitor Center

No.43, Datong Rd. ,Nanzhuang 
Township, Miaoli County 037-824570

中彰投i-center 旅遊服務體系

梨山遊客中心 臺中市和平區梨山里中正路91-2號 04-25981331

谷關遊客中心 臺中市和平區博愛里東關路一段102號 04-25951496

八卦山脈生態遊
客中心

彰化市卦山路13之7號 04-7289608

松柏嶺遊客中心 南投縣名間鄉名松路二段181號 049-2580525

Taichung, Changhua, Nantou i-center Travel Service System

Lishang Visitor 
Center

No. 91-2,  Zhongzheng Rd., Lishan 
Village, Heping Township, 
Taichung City

04-25981331

Guguan Visitor 
Center

No. 102, Sec. 1, Dongguan Rd.,  Boai 
Village, Heping Township, 
Taichung City

04-25951496

Baguashan
Mountain Range 
Tourist Center

No. 13-7, Guashan Rd., 
Changhua City 04-7289608

Songboling
Visitor Center

No.181 , Minsong Rd., Sec. 2, 
Mingjian Township, Nantou County 049-2580525



1 	汶水老街
苗栗縣獅潭鄉南端台6線底
037-931301
24小時開放
店家營業時間為週五~週一
Wenshui Old Street 
 Wunshuei, Shihtan Township, Miaoli 
County
 037-931301
 Open 24 hours
(Open from Friday to Monday)

2 	雪霸國家公園管理處汶水遊客中心
苗栗縣大湖鄉富興村水尾坪98號
037-996100分機850
9:00-17:00 除夕休館
Shei-Pa National Park Administration 
Wenshui Visitor Center
 No. 98, Shuiweiping, Dahu Township, 
Miaoli County
 037-996100#850
 9:00am-5:00pm
 (Closed on Chinese New Year's Eve)

3 	巧克力雲莊
苗栗縣大湖鄉富興村水尾坪49-2號
037-996916
09:00–17:30
Schokolake
 No. 49-2, Shuiweiping, Dahu Township, 
Miaoli County
 037-996916
 9:00am-5:30pm

4 	石風民宿
苗栗縣大湖鄉富興村6鄰水尾5-10號
037-993366
24 小時營業
Shi Feng Homestay
 No. 5-10, Shuiwei, Dahu Township, Miaoli 
County
 037-993366
 Open 24 hours

10  大湖社寮角金針花廊道
苗栗縣大湖鄉堤防旁
037-321961
24小時開放 季節限定
Dahu SheLiao Orange Daylily corridor 
 Beside the Dahu Township levee
 037-321961
 Open 24 hours

11 	泰安竹林秘境(烏嘎彥竹林)
苗栗縣泰安鄉大興村
24小時開放
※不建議入夜後前往
Wugayan Bamboo Forest
 Simaxian, Tai’an Township, Miaoli County
 Open 24 hours
※It is not recommended to visit at night.

12 	湯神溫泉會館
苗栗縣大湖鄉大寮村大窩1-10號
037-991199
8:00-21:00
Tang Shen SPA
 No. 1-10, Dawo, Dahu Township, Miaoli 
County
 037-991199
 8:00am-9:00pm

5 	洗水坑豆腐街(清安豆腐老街)
苗栗縣泰安鄉清安村
037-941170
10:00–17:00
Xishuikeng Tofu Street
 Xishuikeng, Tai’an Township, Miaoli 
County
 037-941170
 10:00am-5:00pm

6 	大湖酒莊
苗栗縣大湖鄉富興村八寮灣2-4號
037-994986
週一~週五 09:00–17:30
週六~週日 09:00–18:00
Dahu Wineland Resort 
 No. 2-4, Baliaowan, Dahu Township, 
Miaoli County
 037-994986
 9:00am-5:30pm Monday to Friday
     9:00am-6:00pm Saturday and Sunday

7 	天然居民宿
苗栗縣泰安鄉清安村小南角20號
037-941758
24小時營業
Natural Residence B&B 
 No. 20, Xiaonanjiao, Tai’an Township, 
Miaoli County
 037-941758    Open 24 hours

8 	鄉村客棧
      苗栗縣大湖鄉富興村9鄰八寮灣1-3號	
037-996239	
11:30~14:00；17:00~20:00
Rural resturant
 No. 1-3, Baliaowan, Dahu Township, 
Miaoli County
 037-996239
 11:30am-2:00pm;5:00pm-8:00

9  好鄰居客家小炒飯館
苗栗縣大湖鄉富興村八寮灣3號之3
037-994781
Good Neighbor Hakka resturant
 No. 3-3, Baliaowan, Dahu Township, 
Miaoli County
 037-994781

鄰近資訊   Food╱Accommodation╱Places to go 

莎力畝SaliMu我的家

地址：苗栗縣泰安鄉司馬限19號
電話：0972-910536 　LINE客服：cma72028 或 442bumov
營業項目：包棟住宿、部落帶路玩、山地饗宴

粉絲專頁：搜尋「莎力畝SaliMu我的家」
品牌網站：https://www.lokah-salimu.com.tw/
住宿訂房：https://reurl.cc/E1gVp1
線上購物：https://salimu.tw/

　　舒適的休息空間，備有冷暖氣、WIFI設備、盥洗用品等，最多可容納至12人的包棟，適合親
朋好友一起到山中度假，遠離塵囂間的紛擾；寬敞的活動場域，不僅有天然的美景，還有多元的

休閒設施，如烤肉場地、卡拉OK、寵物友善環境等，豐富旅人們在山林間的娛樂。

　　此外，莎力畝更推出1泊2食帶路玩部落的服務，特別安排專人以友情帶路的心情，將熟悉的
部落生活場域及經驗，透過緩慢的步調，與每一位造訪的朋友分享。隨著在地人的腳步，認識司

馬限、品嘗就地取材就地煮食的在地部落料理，是最棒的旅遊方式。

SaliMu B&B
Address : No. 19, Simaxian, Tai’an Township, Miaoli County
Telephone : 0972-910536 
Business items: accommodation, tribal experience, aboriginal feast
Facebook Fan Page: Search for Salimu
Official website: https://www.lokah-salimu.com.tw/
Oline Shop:https://salimu.tw/

The relaxing environment equipped with air conditioning and heating systems, WIFI, and toiletries 
can accommodate up to 12 people. Therefore, it is a perfect place to enjoy your holiday with 
friends and families while being away from the hustle and bustle of the city. The spacious area not 
only has scenic views, but also has diverse leisure facilities, including a BBQ venue, karaoke, and 
a pet-friendly environment to provide more fun during your stay.
Salimu also offers guided tours within the tribe with breakfast, lunch, and dinner provided. Visitors 
will be accompanied by the local people to learn more about the tribe and make aboriginal dishes 
with seasonal product.
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汶水老街商圈
Wenshui Old Street 

泰安竹林秘境(烏嘎彥竹林)
Wugayan Bamboo Forest

洗水坑豆腐街(清安豆腐老街)
Xishuikeng Tofu Street

大湖酒莊
Dahu Wineland Resort

莎力畝SaliMu我的家
SaliMu B&B

汶水老街
Wenshui Old Street

雪霸國家公園管理處汶水遊客中心
Shei-Pa National Park Administration 
Wenshui Visitor Center

巧克力雲莊
Schokolake

天然居民宿
Natural Residence B&B

大湖社寮角金針花廊道
Dahu SheLiao
Orange Daylily corridor 

好鄰居客家小炒飯館
Good Neighbor Hakka resturant

鄉村客棧
Country Hakka Food

湯神溫泉會館
Tang Shen SPA

大湖分局
中興派出所

泰興國小

泰安多乃獵人學校

石風民宿
Stone Wind Villa

Dear

Legal accommodation
台灣旅宿網

Taiwan Tourist Shuttle
service

台灣好行旅遊服務網
More informations
苗栗縣借問站

美食、餐廳

住宿

觀光景點

特色伴手禮
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